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Schriftelijke vragen art. 37 RvO. Raad Voerendaal 
Betreft: schriftelijke vragen impact exceptionele (Corona)crisis 
Datum: 27 juni 2020 
 
Geacht college, 
 
Na de Tweede Wereldoorlog en de daaropvolgende wederopbouw maken we, naar mening van onze 
partij, nu de meest indringende crisis door. Een crisis die mondiaal de mensheid bedreigt. De 
coronapandemie is er een van de buitencategorie met exceptionele maatschappelijke effecten die 
alle gemeentelijke beleidsterreinen raken en zullen (blijven) raken. Economische gevolgen zijn 
ongekend en zullen ongekend blijken. Een krimp van de Nederlandse economie met 7,7%. Tegelijk 
ligt het risico van nieuwe uitbraken op de loer. Zoals onlangs in Duitsland en China.  
 
Economie 
Momenteel vallen ruim 2 miljoen mensen onder de NOW met een verwachting van een ongekend 
verlies aan werk en banen. De aangekondigde reorganisatie van KLM spreekt boekdelen. 15% 
reductie van personeel hopen wij niet dat iedere onderneming treft. Nu de eerste golf voorbij lijkt, is 
het tijd om in Voerendaal snel de tussenbalans opgemaakt te hebben.  
 
VVD Voerendaal zit met heel veel onbeantwoorde vragen. Wat onze vragen versterkt, zijn de 
ervaringen in onze gemeente met de eveneens zeer ernstige ‘witte ramp’ van zo’n 10 jaar geleden.  
De Q-koorts. Tot op de dag van vandaag werkt die crisis door in de gezondheid (vooral 
belastbaarheid) van veel mensen. Dit is nog steeds een bron van persoonlijk leed. Ook in die tijd was 
het tackelen van de crisis slechts de eerste stap. Vervolgens hebben jarenlang slachtoffers zélf 
moeten vechten voor respect en steun van de overheid. In onze ogen, zoals geuit in de Raad, heeft 
onze gemeente onvoldoende aandacht voor de slachtoffers van deze zwarte bladzijde uit de 
geschiedenis van onze gemeente.  
 
Coronapandemie 
Met de hedendaagse ‘witte ramp’ heeft de Burgemeester vanuit zijn rol in de crisisbeheersing een 
regierol vervuld in Voerendaal in de eerste fase van de ramp. Zelf wijst hij erop dat de voorzitter van 
de Veiligheidsregio het stokje stevig in handen had.  
 
De laatste weken tot maanden zou het vervolgens aan het College zijn om het juiste beleid voor te 
bereiden in opdracht van de Raad. Zelfstandig is het aan het College om ondernemers adequaat te 
(onder)steunen en bij te staan met passende tips en adviezen.  
Het is niet aan het College om ondernemers te verwijten dat ze maar meer hadden moeten sparen of 
dat ze in het verleden toch geld genoeg hebben verdiend. In die rol lijkt het college te groeien. En dat 
is bittere noodzaak.  
Immers, als Raad hebben wij het signaal afgegeven om samen sterk te staan. Nu is het aan ons 
gezamenlijk om hierin op te trekken. Samen. En als Raad kritisch vragen durven stellen over deze 
samenwerking hoort bij ‘het nieuwe normaal’.  
 
Immers, als je doet wat je altijd deed, dan krijg je wat je altijd kreeg. Nu is het taak om niet alleen dit 
te overstijgen en vooral om samen de weg naar voren te nemen. Om die weg goed te nemen, is het 
zaak om eerst die weg met voldoende en juiste informatie te plaveien. Daarna wordt samen 
optrekken gemakkelijker.  
 
Om als Raad duidelijke kaders te stellen of om het college de juiste opdrachten te kunnen geven, in 
haar beleidsvoorbereidende rol, hebben wij de volgende schriftelijke vragen:   
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1. Vindt het college ook, dat Voerendaal nog midden in de gevolgen van een ernstige crisis zit? 
2. Zo ja, wat zijn de 3 voornaamste lessen, die het college trekt? 
3. Kunt u de sterftecijfers van Q1 en Q2 van 2020 vergelijken met die van Q1 en Q2 2019? 
4. Hoe is de verdeling van de sterfte over de leeftijdscategorieën van 10 jaar? Dus: 0-10 jr.; 11-

20 jr.; 21-30 jr. etc. 
5. Is er sprake van oversterfte in 2020? 
6. Zo ja, hoeveel meer mensen zijn er in Voerendaal in de eerste twee kwartalen overleden 

t.o.v. 2019? 
7. Kunt u aangeven of de oversterfte samenhangt met geregistreerde en niet- geregistreerde 

coronabesmettingen? 
8. Hoeveel inwoners van Voerendaal met geregistreerde coronabesmetting zijn thans nog 

revaliderend? 
9. Bevinden zich onder de geregistreerde coronabesmettingen meer kwetsbare mensen of 

mensen die om andere reden al hulp behoeven? 
10. Zijn er specifieke categorieën burgers aan te merken in Voerendaal met een verhoogd risico 

op coronabesmetting? 
11. Zo ja, om welke groepen mensen gaat het dan? 
12. Hebben burgers met een bijstandsuitkering in Voerendaal een extra beroep gedaan op 

WMO-ondersteuning tijdens de eerste coronagolf in Voerendaal? 
13. Kunt u gegevens verstrekken over het stagneren van individuele begeleidingstrajecten naar 

werk door onze Sociale Dienst Kompas? 
14. Hoeveel groter is het beroep op inkomensondersteuning door Kompas? 
15. Welk deel van de Kompaspopulatie is nu feitelijk at risk tijdens deze eerste golf 

coronabesmettingen in Voerendaal? 
16. Hoeveel kwetsbare inwoners hebben een extra beroep gedaan op WMO-ondersteuning 

wegens ervaren eenzaamheid? 
17. Gaat het college proactief op zoek naar mensen met eenzaamheidsproblematiek? 
18. Heeft de GGD het college tijdig geadviseerd over coronarisico’s in ’t Brook? Zo ja, hoe en op 

welke momenten?  
19. Op welke datum heeft de GGD voor het eerst welk specifiek advies over de Voerendaalse 

zorginstellingen uitgebracht aan het college? 
20. Is er in ’t Brook sprake (geweest) van een echte besmettingshaard? 
21. Hoeveel procent van de inwoners van ’t Brook was op het hoogtepunt van de crisis besmet 

met corona? 
22. Is daarover door het management van ’t Brook overleg geweest met het Voerendaals 

bestuur van B&W? 
23. Wanneer is het college / de burgemeester voor het eerst geïnformeerd over de risico’s van 

deze meldingsplichtige groep A besmettelijke ziekte?  
24. Heeft de burgemeester namens de Veiligheidsregio wettelijke maatregelen zoals gedwongen 

opname, isolatieonderzoek, quarantaine of verbod van beroepsuitoefening opgelegd? 
25. Zo ja, wanneer en hoe vaak? 
26. Heeft de burgemeester in de Veiligheidsregio op grond van art. 30 Wet Publieke Gezondheid 

(WPG) medische en/of epidemiologische gegevens opgevraagd aan artsen en/of aan de GGD 
om de ernst en de verspreidingsgraad van de coronabesmetting in Voerendaal in kaart te 
kunnen brengen? 

27. Wanneer is dat voor het eerst gebeurd en hoe vaak is dat gebeurd? 
28. Wanneer heeft de burgemeester de Raad hierover geïnformeerd? 
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29. Indien de burgemeester deze gegevens niet heeft opgevraagd, hoe heeft de burgemeester 
dan een inschatting gemaakt van de ernst, de verspreidingsgraad en de ontwikkeling van de 
corona-epidemie in de tijd? 

30. Kan het college een opsomming geven van alle plaatselijke extra ondersteuningsmaatregelen 
voor onze inwoners en ondernemers? 

31. Heeft het college zicht op hoeveel burgers en ondernemers in Voerendaal t.g.v. de corona-
epidemie in persoonlijke en/of zakelijke problemen zijn gekomen? 

32. Heeft het college extra bezoeken afgelegd bij ondernemers in onze gemeente om de stand 
van ondernemend Voerendaal in crisistijd zelf te kunnen opnemen? Zo ja, hoeveel, door wie 
en welke?  

33. Leggen collegeleden en/ of ambtenaren extra huisbezoeken af bij individuele burgers om 
hun verhalen in crisistijd uit eerste hand te kunnen optekenen? 

34. Zo neen, heeft het college daar geen behoefte aan in crisistijd? 
35. Zo ja, hoeveel en welke bezoeken zijn afgelegd? En welke schrijnende verhalen heeft het 

college kunnen optekenen? 
36. Hoeveel Voerendaalse ondernemers hebben in Q1 en Q2 van 2020 hun 

betalingsverplichtingen niet meer kunnen nakomen als direct gevolg van de coronacrisis? 
37. Hoeveel Voerendaalse ondernemers hebben in de eerste helft van 2020 faillissement 

moeten aanvragen? 
38. Kunnen deze gegevens worden gelegd naast die van de eerste helft van 2019? 
39. Hoeveel Voerendaalse ondernemers hebben voor extra ondersteuning aangeklopt bij de 

gemeente in de eerste helft van 2020 als direct gevolg van de coronacrisis? 
40. Verbindt het college conclusies aan deze bevindingen? Zo ja welke? 
41. Kan het college aangeven welke financiële gevolgen er al zichtbaar zijn voor de lopende 

begroting 2020? 
42. Bestaat al zicht op noodzakelijke ombuigingen voor de begroting 2021- e.v. als direct of 

indirect gevolg van de coronacrisis? 
43. Gaat het college bezuinigingen voorstellen aan de Raad? 
44. Zo ja, op welke beleidsterreinen? 
45. Worden grote projecten als Open Club Klimmen, nu versoberd uitgevoerd of tijdelijk 

opgeschort? 
46. Kan de Voerendaalse burger en ondernemer een verdere bovenmodale verzwaring van de 

gemeentelijke lasten tegemoet zien als direct of indirect gevolg van de coronacrisis? 
47. Houdt het college rekening met een verhoogde instroom inkomensondersteuning 

Participatiewet als na afloop van de ondersteuningsmaatregelen van het Rijk grote groepen 
burgers zonder werk komen te zitten? 

48. Kan het college aangeven in euro’s hoe groot het extra beroep op de Bijstand zal zijn in 2021- 
e.v. als direct en indirect gevolg van de coronacrisis? 

49. Komen Voerendaalse verenigingen in de problemen vanwege het nieuwe normaal van de 1,5 
meter samenleving? 

50. Hoe gaat het college om met verzoeken om extra financiële steun voor verenigingen? 
51. Hoe gaat het college om met verzoeken van de horeca om extra terrasruimte te kunnen 

benutten? 
52. Heeft het college scenario’s klaar liggen en/of in voorbereiding voor het geval er zich 

exceptionele financiële rampspoed voordoet als direct of indirect gevolg van de coronacrisis? 
Bedenk hierbij dat het ruim 100 jaar geleden is dat zich een vergelijkbare pandemie mondiaal 
voordeed (Spaanse griep); kortom we zitten in onontgonnen terrein. 

53. Wat is het moment geweest in deze corona uitbraak in Voerendaal, dat het college het nodig 
vond om inwoners en ondernemers proactief te informeren? 
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54. Vindt het college dat de WPG voldoende aanknopingspunten biedt om inwoners proactief te 
informeren over ernst, omvang en verspreidingsgraad van het coronavirus in Voerendaal? 

55. Vindt het college dat het een gemeentelijke taak heeft op de terreinen voorlichting en 
preventie? 

56. Zo ja, hoe ziet het college deze taak? 
57. Wordt op dit moment voldoende gebruik gemaakt om te testen op het coronavirus? 
58. Welke informatie is daarover wanneer door de GGD verstrekt aan het college? 
59. Heeft de gemeente als werkgever voor het eigen personeel en voor ingehuurde 

personeelsleden voldoende beschermende maatregelen getroffen? 
60. Zo ja, welke en wanneer? 
61. Is de gemeente door het per datum lockdown thuishouden van de WSW- medewerkers van 

de groenploeg in gebreke gebleven naar Raad en inwoners? Er liggen immers afspraken vast 
over onderhoudsstatus van het gemeentelijke en openbare groen. 

62. Verbindt het college hier nog consequenties aan? 
63. Zijn er achterstanden opgetreden bij leerplichtige kinderen door de corona-uitbraak in 

Voerendaal? 
64. Hebben in Voerendaal leerplichtige kinderen op enig moment tijdens deze coronacrisis hun 

schoolplicht verzuimd? Hoeveel kinderen? 
65. Heeft de gemeente hier onderzoek naar gedaan en is de inspectie gevraagd om hier te 

interveniëren?  
66. Is er in Voerendaal als direct of indirect gevolg van de coronacrisis sprake van toename van 

huiselijk geweld? 
67. Hoe wordt daarop door het college gereageerd? 
68. Gaat het college proactief met de samenwerkingspartners huiselijk geweld proberen te 

voorkomen in deze crisis? 
69. Zo ja, hoe? 
70. Zo neen, waarom niet? 
71. Is Voerendaal financieel, organisatorisch en politiek klaar voor een eventuele tweede 

besmettingsgolf? 
72. Zo neen, waarom nog niet? Wat moet er verder dan nog gebeuren? 
73. Zijn er bij het college nog andere zaken uit de Voerendaalse samenleving bekend, die te boek 

staan als hoog risico op nieuwe besmetting? 
74. Zo ja, hoe gaat het college daarmee om? 
75. Kunnen door corona getroffen burgers, ondernemers, verenigingen en andere organisaties 

rekenen op extra financiële ondersteuning van de gemeente? 
76. De gemeente moet dicht bij haar inwoners en ondernemers staan. Zeker in crisistijd.  

Waar konden en kunnen door Corona getroffen burgers, ondernemers, verenigingen en 
andere organisaties terecht bij de gemeente? En hoe weten zij dit?  

 
We zien uw antwoorden graag tegemoet,  
 
Met vriendelijke groet,  
Namens VVD Voerendaal,  
 
Sebastiaan Vliegen 
Fractievoorzitter 


